
Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

 

Košice: 16. 4. 2013 
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Vybavuje: Ing. Štefan Kandráč 
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ZÁPISNICA 

z 21. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 15. 04. 2013 

 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie 

2. Informácia o výsledku kontroly vynakladania verejných prostriedkov a oprávnenosti 

čerpania finančnej dotácie poskytnutej samosprávnymi krajmi v zmysle zmluvy o 

výkone vo verejnom záujme v regionálnej autobusovej doprave 

3. Záverečný účet KSK za rok 2012 

4. Úprava rozpočtu KSK v roku 2013 

5. Informácia o realizácii projektu EHMK 

6. Hodnotiaca správa o výchovno – vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach 

škôl a školských zariadení za školský rok 2011/2012 

7. Intenzita pomoci – spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

samosprávneho kraja v rámci  operačného programu : Vzdelávanie, Prioritná os:3 

Podpora vzdelávania osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami, Opatrenie 3.1: 

Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne príslušníkov marginalizovaných rómskych komunít 

8. Intenzita pomoci – spolufinancovanie stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

samosprávneho kraja v rámci  operačného programu : Vzdelávanie, Prioritná os:1 

Reforma systému vzdelávania a odbor Opatrenie 1.1: Premena tradičnej školy na 

modernú 

9. Zmena v sieti stredných  škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

10. Vzdanie sa Ing. Jána Süliho členstva v Rade školy pri Gymnáziu, Poštová 9, Košice a 

delegovanie nového člena do Rady školy pri Gymnáziu, Poštová 9, Košice ako 

zástupcu zriaďovateľa z radov poslancov 

11. Rôzne 

12. Záver 

 

 

K bodu č. 1 
  

Pracovné rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie pán V. Záhorčák.  

V úvode rokovania zdôvodnil termín zasadnutia dnešnej komisie. Vzhľadom k tomu, že nikto 



z prítomných netrval na doplnení programu rokovania, prítomní členovia hlasovaním schválili 

navrhovaný program rokovania  

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

 

 

K bodu č. 2 

Pán V. Záhorčák predseda komisie k informácii o výsledku kontroly vynakladania 

verejných prostriedkov a oprávnenosti čerpania finančnej dotácie poskytnutej samosprávnymi 

krajmi v zmysle zmluvy o výkone vo verejnom záujme v regionálnej autobusovej doprave 

uviedol, že sa predkladá na základe žiadosti predsedu NKÚ z dôvodu zabezpečenia 

informovanosti o výsledku kontroly NKÚ SR a navrhovaných opatreniach, ktoré sú 

predmetom rokovaní s dopravcami. 

Zo strany členov komisie neboli žiadne pripomienky. 

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie Informáciu 

o výsledku kontroly vynakladania verejných prostriedkov a oprávnenosti čerpania finančnej 

dotácie poskytnutej samosprávnymi krajmi v zmysle zmluvy o výkone vo verejnom záujme 

v regionálnej autobusovej doprave  

Hlasovanie:  

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

K bodu č. 3 

 

 Materiál Záverečný účet KSK za rok 2012 uviedla Ing. M. Karafová.  Postupne  

okomentovala jednotlivé časti materiálu od  schváleného  rozpočtu na rok 2012 a jeho zmien 

v priebehu roka v oblasti plnenia  a čerpania. V závere sa venovala celkovému prebytku 

hospodárenia KSK za rok 2012 a jeho rozdeleniu na konkrétny účel.  Celkový prebytok 

hospodárenia je vo výške  5 257 210,69 €.  Časť prebytku sa použije aj  na opravu výtlkov 

ciest spôsobených nepriaznivou a dlhou zimou, na investičné akcie v rámci projektu EHMK 

2013, na vytvorenie fondu udržateľnosti projektov a iné účely. 

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Záverečný účet KSK za rok 

2012  

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa:0  

  

K bodu č. 4 

  



Ing. M. Karafová  informovala komisiu, že hlavnými dôvodmi Úpravy rozpočtu KSK  

pre rok 2013 sú  

 

1/ premietnutie výsledkov Záverečného účtu do rozpočtu na rok 2013 

2/ metodické zmeny v zmysle Opatrenia MF SR, čo nemá vplyv na výšku rozpočtu 

3/ dotácie, dary, granty z fondov EÚ   

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť  Úpravu rozpočtu KSK v roku 

2013 

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

  

K bodu č. 5  

  Vedúca odboru kultúry a cestovného ruchu PhDr. J. Kovácsová prezentovala 

informáciu o realizácii projektu EHMK 2013. Informovala o investičných akciách, ktoré sa 

realizujú v rámci projektu ako ostrovy kultúry a tiež o mnohých prekážkach spojených 

s nedostatkom  finančných  prostriedkov.  V druhej časti informovala komisiu o realizácii 

programu Terra incogita, ktorý sa  z časového hľadiska  považuje za dlhodobý program 

a o ďalších marketingových aktivitách. 

 Zo strany členov komisie neboli žiadne pripomienky. 

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie informáciu 

o realizácii projektu EHMK 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13  

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 6 

  RNDr. V. Juríková oboznámila komisiu s obsahom Hodnotiacej správy za uplynulý 

školský rok, ktorú odbor školstva spracováva každoročne. Hlavným zdrojom informácií sú 

protokoly k normatívnemu financovaniu a hodnotiace správy jednotlivých škôl spracované 

v súlade s osnovou, ktorú určuje vyhláška MŠ SR č.9/2006 Z.z.  V správe sú školy rozdelené 

do jednotlivých porovnateľných skupín, pričom sa merateľné ukazovatele porovnávajú za 

určité sledované obdobie. 

 Správa v jednotlivých kapitolách obsahuje množstvo tabuľkových a grafických 

prehľadov a porovnaní za obdobie piatich rokov. Cieľom je získanie objektívnych informácií 

o úrovni vzdelávania na stredných školách pre rodičov, motivácia jednotlivých škôl v rámci 

konkurencie k lepším výkonom. Pri celkovom hodnotení škôl okrem uvedených štatistík je 

potrebné brať do úvahy aj špecifiká daného regiónu, počet žiakov zo znevýhodneného 

prostredia a pod. 

 V diskusii sa pán V. Záhorčák zaujímal, či priamo z hodnotiacich správ sa dá vyčítať 

priame ohrozenie existencie škôl a tiež ako tieto výsledky korešpondujú s výsledkami 

nezávislých agentúr. 



 Dr. V. Juríková uviedla, že ohrozenia sa prejavujú v náhlom alebo postupnom poklese 

počtu žiakov škôl a tiež v zhoršujúcom sa prospechu žiakov. K výsledkom nezávislých 

agentúr sa v diskusii vyjadril aj Ing. J. Blaškovan v tom zmysle, že ich výsledky sú  podľa 

neho skresľujúce a nereálne.  

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie Hodnotiacu správu 

o výchovno- vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK za šk. rok 2011/2012 

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 7 

 Vedúci OŠ Ing. Š. Kandráč oboznámil komisiu s predkladaným materiálom, v ktorom  

uviedol, že na výzvu v rámci Opatrenia  3.1: Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne príslušníkov 

marginalizovaných rómskych komunít reagovalo šesť stredných škôl, ktoré  zároveň požiadali 

zriaďovateľa o 5% spolufinancovanie uvedených projektov v celkovej sume cca 65 tis.€. 

 Zriaďovateľ navrhuje podporiť všetkých šesť projektov, čo by sa malo na   uvedených 

školách prejaviť skvalitnením úrovne vzdelávania a praktického vyučovania a tiež zvýšením 

pedagogickej úrovne.  

Komisia nemala k predloženému materiálu žiadne pripomienky a hlasovaním ho jednoznačne 

podporila. 

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť spolufinancovanie projektov 

vo výške 5% oprávnených nákladov realizovaných s finančnou spoluúčasťou  ESF a ŠR SR, 

u ktorých konečným prijímateľom pomoci sú uvedené stredné školy, ktorých zriaďovateľom 

je KSK 

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 8 

 

 K predkladanému materiálu vedúci  odboru školstva uviedol, že na výzvu Premena 

tradičnej školy na modernú celkovo reagovalo 42 škôl a požiadali zriaďovateľa 

o spolufinancovanie projektov. Odbor školstva navrhol podporiť všetky projekty, aby sa 

zlepšili podmienky vzdelávania a tiež odmeňovania zamestnancov škôl.  

V rámci diskusie požiadal predseda komisie o možnosť doplniť do materiálu projekt  

Gymnázia P. Horova, Michalovce s názvom Scientia pro Vita v požadovanej výške 

spolufinancovania  26 314,84 €, čím sa posilní výučba prírodovedných predmetov na škole. 

Uznesenie:  

Školská komisia navrhuje, aby do zoznamu škôl žiadajúcich o spolufinancovanie projektov 

bolo zaradené aj Gymnázium P. Horova, Michalovce  a v tejto podobe odporúča  

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť spolufinancovanie projektov vo výške 5% oprávnených 

nákladov realizovaných s finančnou spoluúčasťou  ESF a ŠR SR, u ktorých konečným 

prijímateľom pomoci sú uvedené stredné školy, ktorých zriaďovateľom je KSK  



Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 9 

 

 Predkladaný návrh na zmenu v sieti škôl a školských zariadení vyšiel iniciatívne 

priamo od školy SOŠ pôšt a telekomunikácií, Palackého 14, Košice, ktorá má nedostatočný 

počet žiakov a vysoké prevádzkové náklady. Škola sídli v prenajatých priestoroch spolu so 

SOŠ železničnou, ktorej zriaďovateľom je Obvodný úrad v Košiciach.  

 Po spoločných pracovných rokovaniach sa rozhodlo, že škola sa presťahuje do 

priestorov  SPŠ dopravnej, Hlavná 113, Košice. Tým sa ušetria personálne a prevádzkové 

náklady a živé odbory SOŠ pôšt a telekomunikácií sa  budú vyučovať na SPŠ dopravnej. 

 V rámci diskusie si členovia komisie vymieňali názory na existenciu tejto odbornej 

školy, ale celkovo  zhodne súhlasili s predkladanou zmenou.        

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť predloženie žiadosti     

MŠVVa Š SR na vyradenie SOŠ pôšt a telekomunikácii, Palackého 14, Košice, zo siete škôl 

a školských zariadení SR s účinnosťou k 31.08.2013. Výchovu a vzdelávanie zabezpečí  

právny nástupca – SPŠ dopravná, Hlavná 113, Košice. 

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 10 

 

 Ing. Š. Kandráč informoval členov komisie, že Ing. J. Süli sa písomne  vzdal členstva 

v Rade školy pri Gymnáziu, Poštová 9 v Košiciach. Podľa zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej 

správe v školstve a školskej samospráve vzdaním sa členstvo v orgánoch školskej samosprávy 

zaniká. Nového člen rady školy by mal na najbližšom rokovaní zastupiteľstva navrhnúť 

poslanecký klub.    

 V rámci diskusie sa riešila možnosť navrhnúť poslanca zo školskej komisie. 

Vzhľadom k tomu, že sídlo školy je v Košiciach a  z prítomných poslancov z Košíc by ako 

kandidát  pripadal v úvahu PhDr. P. Mutafov, ktorý by zvyšné volebné obdobie prijal túto 

pozíciu v rade školy. V tom zmysle komisia prijala aj uznesenie. 

 

 

Uznesenie:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a zobrať na vedomie vzdanie sa         

Ing. J. Süliho z členstva v Rade školy pri Gymnáziu, Poštová 9, Košice a súhlasí s tým, aby 

predseda školskej komisie na zastupiteľstve podal návrh na  delegovaného člena do  Rady 

školy pri Gymnáziu, Poštová 9, Košice ako zástupcu zriaďovateľa, ak tak nenavrhne predseda 

poslaneckého klubu SDKÚ. 

Hlasovanie: 

Prítomní: 13 

Za: 13 



Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

 

K bodu č. 11 

 

 Predseda školskej komisie ocenil úroveň a prípravu Dňa učiteľov, ktorý sa konal 

v priestoroch Reduty v Spišskej Novej Vsi a zároveň sa poďakoval zástupcom odboru 

školstva a ostatným organizátorom akcie. 

Zaujímal sa tiež o finančné zabezpečenie žiakov zúčastňujúcich sa na celoštátnych súťažiach  

a o možnosť vytvorenia fondu.   

 

K bodu č. 12  

 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Záhorčák zasadnutie 

komisie ukončil. 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Štefan Kandráč 

tajomník komisie 

...................................................... 

Mgr. Viliam Záhorčák 

predseda komisie 

 


